

國立臺灣科技大學人文社會院數位創新英語教學學分學程(研究所)修讀辦法
Program of Digital Innovation in Teaching English as a Foreign Language
(Graduate Program)

106年3月28日第187次教務會議通過

106年6月22日第188次教務會議修正通過

109年8月3日109學年度第1次院程委員會修正通過

- 一、 修讀資格：本學程開放本校及三校聯盟研究生申請。
Qualification: Graduate students of Taiwan Tech and the NTU System.
- 二、 招收名額：不限制（但仍受課程選修人數限制）。
Number of students: No limit. (Please note that the number of students in each course is limited.)
- 三、 申請方式：應於本校行事曆規定期間提出申請。
All application materials for the program must be submitted by the deadline.
- 四、 最低修習學分總數：至少六門課 18 學分(必須包含數位所 3 門課 9 學分及應外系 3 門課 9 學分；3 門課中必須至少含一門核心必選課)。
Required credits: The required minimum credits are 18, of which 9 credits (3 courses) must be from the Graduate Institute of Digital Learning and Education (GIDLE) and 9 credits (3 courses) from the Department of Applied Foreign Languages (DAFL). And, at least one core course must be included in the 3 courses.
- 五、 課程名稱及學分數：如附表。
Course Titles and Credits: Please refer to the curriculum table below.
- 六、 學生修習本學程課程，應於每學期加退選期間內辦理
Students should select the required courses during the announced drop-add period of each semester.
- 七、 學生修習本學程課程之學分得併入各系、所規定之畢業最低總學分數內，並併入每學期修習之學分上限內。
Credits earned from the program can be counted toward the total number of credits required for graduation by each department or institute and will be included in the maximum number of credits allowed per semester.
- 八、 學生應於修畢本學程後檢附學程申請書及成績單影本，依規定時限提出申請。經人文社會院課程審查委員會通過後，由人文社會學院發給學分學程修業證明。
Students who complete the required credits of the program should submit their transcripts and the application form to the College of Liberal Arts and Social Sciences office by the deadline. Once their applications are reviewed and passed by the Curriculum Committee of the College of Liberal Arts and Social Sciences, a certificate of successful completion of the program will be issued by the College.
- 九、 有關校外學生申請修讀相關事宜，悉依本校公告資訊辦理。
Students from other universities who would like to apply for this program,

please refer to the most recent information on Taiwan Tech's website.

十、 本辦法未規定之事宜，悉依本校學則及相關法令之規定辦理。

Matters not covered by the program shall be handled in accordance with the relevant laws and regulations of Taiwan Tech.

十一、 本辦法經本校教務會議通過後，報請校長核定後實施；修正時亦同。

These regulations will take effect upon passage by the Academic Affairs Meeting and approval by the university president of Taiwan Tech. The same shall apply to any amendment thereto.

附表 學分學程課程名稱與學分數

課程種類 Category		課程名稱 Course Title	開課單位 Department	學分數 Credit
核心必選 至少一門 Required courses: 3 credits minimum. 至少選修 數位所 9 學分 At least 9 credits from GIDLE	核心必選 Required (可任選一 門當作核 心必選課 程，本欄 其他課程 亦可承認 於選修學 分中)	資訊科技融入教學 (英文授課) Integrating Technology into Instruction (Taught in English)	GIDLE	3
		數位跨文化溝通理論與交流實踐 (英文授課) Digital Intercultural Communication Theory and Exchange (Taught in English)	GIDLE	3
		多媒體設計與基礎運算思維 (英文授課) Multimedia Design and Basic Computational Thinking (Taught in English)	GIDLE	3
		先進創新互動技術與教學應用 (英文授課) Advanced Interactive Technologies for Education (Taught in English)	GIDLE	3
		數位語言學習專題研究 (英文授課) Special Topics on Language Learning with Digital Technology (Taught in English)	GIDLE	3
		動機與學習 (英文隔年授課) Motivation and Learning (Taught in English once every two years)	GIDLE	3
其他選修 Elective		數位學習系統設計 (中英文授課視當學期而定) E-Learning System Design (Taught in Chinese or English depends on the semester's syllabus)	GIDLE	3

	其他選修 Elective	創意多媒體設計 (中文授課) Creative Multimedia Design (Taught in Chinese)	GIDLE	3
		數位閱讀與出版研究 (英文授課) The Study of Digital Reading and Publishing (Taught in English)	GIDLE	3
課程種類 Category		課程名稱 Course Title	開課單位 Department	學分數 Credit
核心必選 至少一門 Required courses: 3 credits minimum. 至少選修 應外所 9 學分 At least 9 credits from DAFL	核心必選 Required (可任選一 門當作核 心必選課 程，本欄 其他課程 亦可承認 於選修學 分中)	語言習得研究 (英文授課) Language Acquisition (Taught in English)	DAFL	3
		教材與活動設計 (英文授課) Curriculum Design (Taught in English)	DAFL	3
		科技與語言教學 (英文授課) Technology Enhanced Language Instruction (Taught in English)	DAFL	3
		英語讀寫教學 (英文授課) Teaching English Reading and Writing (Taught in English)	DAFL	3
		英語聽講教學 (英文授課) Teaching English Listening and Speaking (Taught in English)	DAFL	3
		英文教學法研究 (英文授課) Studies in English Teaching & Learning (Taught in English)	DAFL	3
		翻轉語言教學:研究與實務 (英文授課) Flipped Classroom in ELT: Research and Practice (Taught in English)	DAFL	3

<p>核心必選 至少一門</p> <p>Required courses: 3 credits minimum.</p> <p>至少選修 應外所 9 學分</p> <p>At least 9 credits from DAFL</p>	<p>其他選修 Elective</p>	<p>兒少文學與教學 (英文授課)</p> <p>Children's and young adult's Literature in English Teaching (Taught in English)</p>	DAFL	3
		<p>外語學習焦慮 (英文授課)</p> <p>Foreign Language Learning Anxiety (Taught in English)</p>	DAFL	3
		<p>語言測驗與評量研究 (英文授課)</p> <p>Research in Language Testing and Assessment (Taught in English)</p>	DAFL	3
		<p>英語文教師專業發展與研究 (英文授課)</p> <p>Research on ELT Professional Development (Taught in English)</p>	DAFL	3
		<p>第二外語學習中的個體差異 (英文授課)</p> <p>Individual Differences in Second/Foreign Language Learning (Taught in English)</p>	DAFL	3